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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 27. april 2009 
stillet følgende spørgsmål nr. 339 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål 339:
”Ministeren bedes oplyse, hvor mange fiskere som to år i træk ikke har udnyttet deres 
kvote, og hvor mange af disse som er blevet frataget eller har fået reduceret deres kvote 
fremadrettet.”

Svar:
Generelt indgår det ikke som et element i fiskerireguleringen, at Fiskeridirektoratet kan 
reducere i den enkelte fiskers kvote, hvis vedkommende ikke har opfisket hele sin 
årsmængde. 

Fiskeridirektoratet kan dog reducere i de ekstra mængder, der er tildelt i forbindelse med 
to ordninger, som blev etableret i forbindelse med indførslen af Ny Regulering. Det 
drejer sig om en ordning for førstegangsetablerede i fiskeriet, hvor hensigten var at give 
nye fiskere mulighed for at komme i gang med at fiske. Desuden drejer det sig om en 
kystfiskerordning, hvor hensigten er at opretholde kystfisker-miljøerne.

Fiskeridirektoratet har oplyst, at der i 2007 – i forbindelse med indplaceringen af fartøjer 
i Ny Regulering – var 25 fiskere, der fik tildelt fiskerikvoter i ordningen for 
førstegangsetablerede. På nuværende tidspunkt ser det ud til, at knap en femtedel af 
disse vil få reduceret i kvoterne, fordi de ikke i 2007 og 2008 har landet mængder 
svarende til værdien af det tildelte.

Fiskeridirektoratet har endvidere oplyst, at der pr. 1. maj 2009 deltog 342 fiskere i 
kystfiskerordningen. Af disse opfyldte 310 fiskere umiddelbart betingelserne i 2008 for 
at få tildelt ekstra torsk og tunge i 2009. Der pågår p.t. sagsbehandling af de resterende 
sager for at afgøre, om de lever op til betingelserne. 
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